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Takiego  budżetu w historii 
gminy jeszcze nie było. Ponad 
35 milionów złotych to środki 

inwestycyjne i remontowe, 
z czego  blisko 20 milionów 

to pieniądze pozyskane 
z zewnątrz. 23 stycznia rada 

gminy przyjęła budżet na 2023 
rok. Prezentujemy wyniki 

głosowania.  
Str. 6-7

FOT. SZYMON NOWAK

Rekordowa kwota 
na inwestycje i remonty. 
35 milionów złotych na rok 2023
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Minął rok od wybuchu wojny na 
Ukrainie. Sytuacja za wschodnią 
granicą ma ogromny wpływ na sy-
tuację w Europie, Polsce. Jak wojna 
wpłynęła na sytuację samorządów 
w 2022 roku? 

Bezpośrednich skutków nie odczu-
liśmy. Jednak, jeśli chodzi o pośredni 
wpływ wojny na otaczającą nas rze-
czywistość to ten był spory. Zerwane 
łańcuchy dostaw, wzrosty cen nośników 
energii i materiałów budowlanych wpły-
nęły na koszty naszych inwestycji oraz 
bieżącego funkcjonowania jednostek 
budżetowych. Przykładowo wiosną 2022 
r. ogłosiliśmy przetarg na przebudowę 
dróg łączących miejscowości Głuchów, 
Kosina i Rogóżno. Koszt zadania sza-
cowaliśmy na około 12-13 milionów 
złotych. Udało nam się nawet pozyskać 
środki zewnętrzne na ten cel. Tymcza-
sem po otwarciu przetargu w czerwcu 
2022 r. okazało się, że koszt zadania 
wraz z wykupami gruntów poszybował 
do astronomicznej ceny 30 milionów 
złotych. Takich sytuacji było niestety 
więcej. 

Na terenie gminy są realizowane 
zadania wieloletnie. Czy wybuch 
wojny oraz wysoki poziom inflacji 
wpłynęły, bądź jeszcze mogą wpły-
nąć na termin zakończenia prac, 
a w skrajnym wypadku „na zejście” 
wykonawców z placu budowy? 

W dniu wybuchu konfliktu na Ukra-
inie gmina realizowała trzy duże zadania 
inwestycyjne tj. budowę sali gimnastycz-
nej w Rogóżnie, budowę przedszkola 
w Albigowej oraz przebudowę drogi 
Albigowa – Granice. Oczywiście nie 
obyło się bez pewnych turbulencji, nowa 
sytuacja stała się problemem zarów-
no dla samorządu, jak i wykonawców. 
Realizacja dwóch pierwszych zadań 
ma się ku końcowi. W przypadku drogi 
Albigowa Granice zakończyła się współ-
praca z pierwszym wykonawcą, sprawa 
toczy się obecnie w sądzie. Udało nam 
się znaleźć nowego wykonawcę, wszyst-
ko wskazuje na to, że prace ruszą wiosną 
tego roku.   

Wspomniał Pan, że skutki gospo-
darcze wojny wpłynęły na koszty 
funkcjonowania jednostek budże-
towych. Jak dużym wyzwaniem 
dla samorządu jest zapewnienie 
szkołom, przedszkolom czy innym 
placówkom stabilnego funkcjono-
wania? 

Zacznijmy od tego, że skutki go-
spodarcze wojny są jednym z kilku 
czynników wpływających na sytuację 
w samorządach. Zresztą sama inflacja 
rośnie z różnych powodów, także tych 
wewnętrznych.  Możliwości finanso-
we samorządów od kilku lat są mocno 
ograniczane poprzez nakładanie na nas 
nowych zadań bez należytego pokrycia 

w źródłach finansowania, szczególnie 
w obszarach oświaty czy pomocy spo-
łecznej. Do tego doszły reformy podat-
kowe tzw. „Polski Ład”, które spowo-
dowały, że jedno z ważniejszych źródeł 
finansowania zadań samorządów, czyli 
wpływy z podatków od osób fizycznych 
zostało wyraźnie ograniczone. Czyli 
z jednej strony ogranicza się dochody 
samorządu, a z drugiej zmusza do coraz 
większych wydatków. Nie trzeba być 
specjalnie rozgarniętym, żeby zoriento-
wać się, że to na dłuższą metę nie może 
się zbilansować. 

Mimo wielu trudności w roku 
2022 udało się zrealizować więk-
szość planowanych zadań? 

Tak. Co ważne był to kolejny rok z do-
brym wynikiem finansowym samorządu. 
Pomimo ogromnego wzrostu wydatków 
i dużej liczby zadań inwestycyjnych za-
dłużenie gminy na koniec roku wyniosło 
zaledwie pięć procent rocznego budżetu. 
Dokładnie jest to kwota 7,7 milionów 
złotych, czyli blisko milion złotych mniej 
niż na koniec 2018 r., a więc gdy zaczy-
nała się obecna kadencja samorządu. 

Ubiegły rok to początek działania 
Zakładu Gospodarki Komunalnej 
w nowej formie prawnej, a kon-
kretnie spółki,  w której jedynym 
udziałowcem jest gmina. Dlaczego 
ta reforma była tak ważna? 

Myślę, że najlepiej na to pytanie mo-
gliby odpowiedzieć właściciele gospo-
darstw, do których w ciągu ostatnich 
trzech miesięcy sprawnie dostarczyliśmy 
blisko 3000 ton węgla poprzez właśnie 
ZGK. Zasadniczo chodziło nam o to, 
że nasza gmina powinna mieć własne 
przedsiębiorstwo, którego działalność 
będzie znacznie wykraczała poza zaopa-
trywanie mieszkańców w wodę pitną czy 
odprowadzanie ścieków. Własne przed-
siębiorstwo zdolne do letniego i zimo-
wego utrzymania infrastruktury, dbające 
o czystość, realizujące niektóre zadania 
inwestycyjne, czy też podejmujące 

działania w sytuacjach nietypowych dla 
samorządu jak wspomniana wcześniej 
dystrybucja węgla, pozwala nam efek-
tywniej zarządzać publicznymi środkami 
i uniezależniać gminę od zewnętrznych 
podmiotów. 

Pod koniec roku została przepro-
wadzona reorganizacja w Centrum 
Kultury Gminy Łańcut? Na czym 
dokładnie polegały zmiany, czym 
były spowodowane?

Działalność statutowa CKGŁ nie uległa 
zmianie. Ośrodki kultury i biblioteki 
realizują te same zadania co w poprzed-
nich latach. Zmiana polegała na tym, że 
obsługa księgowa, kadrowa, gospodarcza 
czy też promocja przeszły pod Urząd 
Gminy i inne jednostki budżetowe. Jak 
wcześniej wspominałem nakładanie na 
samorządy dodatkowych zadań przy 
jednoczesnym podcinaniu finansowej 
gałęzi, na której siedzą wymusza na 
osobach odpowiedzialnych za finanse 
gmin szukania rozwiązań stabilizujących 
wydatki.  

W styczniu rada gminy przyjęła 
budżet na rok 2023. Jeśli chodzi 
o planowane inwestycje to ta 
kwestia będzie szeroko omówiona 
w tym wydaniu „Głosu Gminy Łań-
cut”. Jak wygląda kwestia bieżące-
go funkcjonowania samorządu? 

Rzeczywiście opracowanie budżetu na 
obecny rok nie było łatwym zadaniem. 
Bo jak można przewidzieć koszty bieżą-
cej działalności, gdy mamy nie widziane 
od końcówki lat 90-tych tempo wzrostu 
cen? Do tego dochodzą wspomniane 
wcześniej skutki reform podatkowych 
ograniczających wpływy do gminnej 
kasy z tytułu podatku od osób fizycz-
nych. Jednak pomimo wielu trudności 
finanse gminy są stabilne. Miejmy 
nadzieję, że nic nadzwyczajnego w tym 
roku nie wydarzy się i będziemy mogli 
spokojnie kończyć, to co zaczęte i pla-
nować kolejne przedsięwzięcia służące 
naszym mieszkańcom. 

19 czerwca 2022 r. odbyło się oficjalne otwarcie basenu w Wysokiej.  Gmina ma plany 
rozwoju obiektu na obecny rok i najbliższe lata FOT. ARCHIWUM UG ŁAŃCUT 

24 lutego obchodziliśmy pierwszą rocznicę wybuchu wojny na Ukrainie. W pomoc 
uchodźcom na wschodniej granicy zaangażowali się także wolontariusze z gmi-
ny Łańcut. Gospodarcze skutki konfliktu zbrojnego mocno odczuły także polskie 
samorządy. Zdjęcie z akcji pomocy uchodźcom na przejściu granicznym w Medyce 
1 marca 2022 r.  

„Pomimo trudności 
rozwijamy gminę...”

Rozmowa z JAKUBEM CZARNOTĄ, 
wójtem gminy Łańcut

Wartość zadań inwestycyjnych i remontowych zrealizowanych przez Gminę Łańcut 
wyniosła w 2022 r. blisko 20 milionów złotych.  W tym roku kwota zaplanowana na 
inwestycje jest szacowana na blisko 35 milionów złotych
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23 stycznia mandat objęła nowa radna. Została nią Anna Szpunar 
z Albigowej, która będzie członkiem komisji rewizyjnej FOT. SZYMON NOWAK 

ROGÓŻNO Końcem czerwca mają zakończyć się prace związane 
z rozbudową budynku Zespołu Szkół w Rogóżnie o salę gimna-
styczną wraz z zapleczem. 

Obecnie trwają prace wykończeniowe - biały montaż, tynkarskie, ma-
larskie, izolowane są instalacje elektryczne, sanitarne. Wykonawca 

przygotowuje się do montażu podłogi na sali gimnastycznej. Na dachu 
budynku zamontowano panele fotowoltaiczne. 

Przypomnijmy, że zadanie obejmuje budowę i oddanie do użytkowa-
nia budynku sali gimnastycznej z zapleczem wraz z przyłączami wody 
i kanalizacji sanitarnej, instalacjami wewnętrznymi i zewnętrznymi 
budynku, oświetlenia zewnętrznego, instalacji odwadniającej, sieci 
przyłączy energii elektrycznej, urządzeń telekomunikacyjnych, zago-
spodarowanie terenu wokół budynku, roboty towarzyszące związane 
z uzbrojeniem i zagospodarowaniem terenu, wykonanie zjazdu, a także 
rozbiórka elementów istniejącej infrastruktury technicznej. Obiekt bę-
dzie składał się z dwóch kondygnacji. Na parterze będzie znajdować się 
główna część tj. sala gimnastyczna oraz zaplecze higieniczno-sanitar-
ne dla uczniów, zaplecze socjalne dla nauczycieli, sanitariaty, magazyn 
sportowy, pomieszczenia gospodarcze. Na drugiej kondygnacji będzie 
się znajdowała antresola dla widzów. 

Sala została już połączona z istniejącym budynkiem szkoły. Obiekt bę-
dzie dostosowany do osób niepełnosprawnych oraz umożliwi uprawianie 
dyscyplin sportowych takich jak, koszykówka, siatkówka, piłka ręczna, 
tenis, czy badmington. Wykonana została także ścianka wspinaczkowa. 

Koszt inwestycji wyniesie 4,9 mln zł, z czego ponad 2 mln zł to do-
finansowanie ze środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej, w ra-
mach programu Ministerstwa Sportu – Sportowa Polska - Program Roz-
woju Lokalnej Infrastruktury Sportowej - Edycja 2020. (iw)

SONINA 23 stycznia w Zespole Szkolno-
-Przedszkolnym w Soninie wójt gminy 
Łańcut Jakub Czarnota podpisał umowę 
z wykonawcą – firmą Eurobud – na bu-
dowę sali sportowej. 6 lutego przekazany 
został plac budowy. 

Według projektu zakres zadania ma 
objąć budowę sali wraz z zaple-
czem i kompletnym wyposaże-
niem. Sala będzie się mieścić przy 

budynku szkoły podstawowej. Obiekt ma mieć 
dwie kondygnacje. Będzie posiadał boisko do 
siatkówki, koszykówki, piłki ręcznej, halowej 
piłki nożnej wraz z pomieszczeniami skomuni-
kowanymi z klatką schodową i windą. Projekt 
inwestycji uwzględnia też elementy zagospo-
darowania terenu, przebudowę oraz budowę 
nowej infrastruktury technicznej. Uzupełnienie 
inwestycji stanowić będzie przebudowa budyn-
ku szkoły w zakresie pomieszczeń stołówki. Na 
kondygnacji częściowo podpiwnicznej zloka-
lizowano salę wielofunkcyjną przystosowaną 
do prowadzenia zajeć z zakresu gimnastyki dla 

dzieci, aerobiku itp., a także elementy siłow-
ni oraz pomieszczenia higieniczno-sanitarne. 
Kondygnacja pierwszego piętra to widownia, 
dodatkowe pokoje dydaktyczne i magazynowe 
na sprzęt sportowy i pomoce naukowe. Obiekt 
połączony będzie z istniejącym budynkiem 
szkoły. Posiadał będzie osobne wejścia po-
wiązane funkcjonalnie łącznikiem, w którym 
zlokalizuje się szafki szatniowe. Budynek wy-
posażony będzie w wentylację mechaniczną 
i energooszczędne oświetlenie. Obiekt ma być 
przystosowany dla osób z niepełnosprawno-
ściami. 

Koszt inwestycji wyniesie ponad 7,7 mln zł, 
z czego ponad 6,5 mln to dofinansowanie z Rzą-
dowego Funduszu Polski Ład „Program Inwe-
stycji Strategicznych”. 

Sala ma być gotowa końcem maja 2024 r. 
W podpisaniu umowy oprócz wójta i przed-

stawicieli firmy Eurobud uczestniczyli: poseł 
Kazimierz Gołojuch, dyrektor Zespołu Szkol-
no-Przedszkolnego Łukasz Bielecki, radni gmi-
ny – Barbara Czechowicz, Ryszard Krauz i Be-
ata Wójcik oraz przedstawiciele rady rodziców 
i rady pedagogicznej.  (iw)

Budowa sali gimnastycznej 
w Rogóżnie. Trwają prace 

wykończeniowe

Na dachu budyn-
ku zamontowano 

panele fotowolta-
iczne 

Obiekt umożliwi 
uprawianie dyscy-

plin sportowych 
takich jak, koszy-

kówka, siatkówka, 
piłka ręczna, tenis, 

czy badmington. 
Niedawno wykona-

na została ścianka 
wspinaczkowa

FOT. SZYMON NOWAK, BERNADETA BRÓŻ 

Rusza budowa 
sali gimnastycznej w Soninie

Koszt inwestycji wyniesie ponad 7,7 mln zł, z czego ponad 6,5 mln to dofinansowanie z Rządo-
wego Funduszu Polski Ład „Program Inwestycji Strategicznych”

Sala ma być gotowa końcem maja 2024 roku 
 FOT. BERNADETA BRÓŻ, SZYMON NOWAK 

Plac budowy został przekazany początkiem 
lutego 
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Propozycje 
wydarzeń 

dla Seniorów 
Stowarzyszenie Seniorów Gminy 

Łańcut „Aktywny Senior” i Klub Se-
niora w Albigowej zaprasza wszyt-
skich Seniorów na okolicznościowe 
spotkanie z okazji Dnia Kobiet, któ-
re odbędzie się w sobotę 11 marca 
o godz. 15:00 w Ośrodku Kultury 
w Albigowej. Zapisy do dnia 3 marca 
w Ośrodku Kultury, nr tel. 17 22 67 127 
lub u pani Anny Kuźniar tel. 790 778 
631 i Bogusławy Falger 885 663 605. 
Koszt udziału w spotkaniu 40 zł.

Na dzień 29 marca, godz. 19:00, za-
planowany jest wyjazd do Teatru im. 
Wandy Siemaszkowej w Rzeszowie na 
spektakl Don Kichote - wyjazd zorga-
nizowany, przejazd autokarem, koszt 
biletu i przejazdu 75 zł. Zapisy i wpła-
ty u pani skarbnik Stowarzyszenia 
„Aktywny Senior” Heleny Polak, nr 
tel. 664 195 554.

Stowarzyszenie zaplanowało także 
udział w wyjazdach zagranicznych: 
do Rumunii za ok. 1500 zł oraz na 8 
dniowy wyjazd do Francji i Hiszpanii 
ze zwiedzaniem między innymi Bar-
celony i Sanktuarium w Lourdes. Na 
wycieczkę do Francji i Hiszpanii lista 
chętnych jest już zamknięta. Pełny 
program podany zostanie w następ-
nym wydaniu „GGŁ”. Wolnych miejsc 
nie ma już także na wyjazd nad morze 
do Słowińca w Poddąbiu k. Ustki (na 
przełomie maja i czerwca br.). 

 Bogusława Falger

21 stycznia w Ośrodku Kultury w Kraczkowej odbyło się „Spotkanie 
opłatkowe” Seniorów, organizowane przez koło kraczkowskich seniorów 
i sołtysa wsi - Łukasza Techmana. Współorganizatorami byli Jakub Czar-
nota wójt gminy Łańcut, Centrum Kultury Gminy Łańcut i prywatni dar-
czyńcy. W części artystycznej wystąpiły dzieci z przedszkola - zaśpiewały 
kolędy i złożyły życzenia babciom i dziadkom w dniu ich święta. Wieczór 
umiliła kapela folkowa działająca przy Ośrodku Kultury w Kraczkowej 
„Bez Perspektyw” FOT. BEATA KŁAK 

GMINA ŁAŃCUT Ruszyła druga edycja projektu „Pogod-
ny Senior”. 

Podobnie jak w pierwszej edycji, w Ośrodku Seniorzy mają 
zapewniony 8 godzinny pobyt od poniedziałku do piątku 
w godzinach 7:30 do 15:30. Oferta obejmuje: posiłki, na-
poje, dowóz do i z ośrodka, dzienne usługi opiekuńcze, 

zajęcia rehabilitacyjne, zajęcia z arteterapii, zajęcia rekreacyj-
no-sportowe, wyjścia rekreacyjno-kulturalne, wycieczki. 

ZOSTAŁY DWA WOLNE MIEJSCA! 
Kto może zostać uczestnikiem projektu? 
- osoby zamieszkałe na terenie Gminy Łańcut
- osoby w wieku powyżej 60 lat
- osoby nieaktywne zawodowo 
- osoby potrzebujące wsparcia w codziennym funkcjonowa-

niu (na podstawie zaświadczenia lekarskiego). 
Szczegółowe informacje – warunki i szczegóły przyjęcia –

można uzyskać w Ośrodku Opieki Dziennej w Wysokiej lub 
w Biurze Projektu (w Urzędzie Gminy Łańcut)– pod nr. tel. 781 
600 708 lub 17 224 60 92. 

W drugiej edycji projektu dodatkowo utworzony zostanie 
Klub Seniora. Rekrutacja do klubu ruszy na przełomie lutego 
i marca, informacje pojawią się na stronach Gminy Łańcut i Po-
godnego Seniora. 

Klub Seniora funkcjonować będzie 3 dni robocze w ciągu ty-
godnia w godz. od 11:00 do 16:00 i zapewni dowóz, jeden ciepły 
posiłek, organizację czasu wolnego, zajęcia rekreacyjno-sporto-
we, zajęcia informacyjno-edukacyjne, zajęcia z arteterapii, wyj-
ścia rekreacyjno-kulturalne, wycieczki.  (iw)

GMINA ŁAŃCUT 1 lutego 100 lat 
skończyła mieszkanka Kosiny – pani 
Maria Tomaszek. 

Pani Maria od około dwóch lat przeby-
wa w Niepublicznym Zakładzie Pielę-

gnacyjno-Opiekuńczym „Dom Bł. Achil-
lesa” Kosinie.  Z okazji setnych urodzin 
odwiedzili ją najbliżsi, a także wójt gminy 
Łańcut i radni z Kosiny – Katarzyna Bujak 
i Ireneusz Tarała. 

Pani Maria doczekała się trójki dzieci, 
ośmiu wnuków i ośmiu prawnuków. Od 
urodzenia związana jest z Kosiną. Tutaj 
pracowała w gospodarstwie. Jej mąż Józef 
był kombatantem wojennym.  (iw)

Setne urodziny mieszkanki Kosiny 

Dyplom okolicznościowy od wójta gminy 
Łańcut 

Z okazji 100 urodzin panią Marię odwiedzili wójt i radni gminy Łańcut 
oraz najbliższa rodzina. Prezenty dla p. Marii odbierała jej córka FOT. BERNADETA BRÓŻ

Seniorzy ponownie w Ośrodku 
Opieki Dziennej w Wysokiej! 

Zostały ostatnie wolne miejsca

Seniorzy z uśmiechem rozpoczęli dzienny pobyt w ośrodku 
 FOT. OOD WYSOKA 

Dyplom okolicznościowy od wójta gminy Z okazji 100 urodzin panią Marię odwiedzili wójt i radni gminy Łańcut 
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GMINA ŁAŃCUT W ciągu 7 dni 800 mieszkańców 
gminy Łańcut skorzystało z badań profilaktycznych. 

Od 24 stycznia do 6 lutego niemalże we wszystkich 
miejscowościach naszej gminy można było skorzy-

stać z bezpłatnych badań w ramach programu „Profilak-
tyka 40Plus”.  

- Badania skierowane są do wszystkich Polaków i Polek 
w wieku 40 plus. W czasie pandemii zaniedbaliśmy nie-

co swoje zdrowie, dlatego Ministerstwo Zdrowia chciało 
umożliwić wszystkim tym osobom wykonanie badań. Po-
bieramy próbki krwi, moczu i kału, mierzymy ciśnienie, 
sprawdzamy BMI - mówiła Małgorzata Janas-Wierzcha-
łek, pielęgniarka Centrum Medycznego MEDYK. 

Jeśli ktoś chciałby jeszcze skorzystać z bezpłatnych 
badań, może zadzwonić na infolinię CM MEDYK – 
517194743. Szczegółowe informacje na stronie - www.
medyk.rzeszow.pl/profilaktyka-40/.  (iw)

Organizatorem przedsięwzięcia było Centrum Medycz-
ne MEDYK, przy współpracy Gminy Łańcut FOT. SZYMON NOWAK 

Rusza kolejna edycja 
akcji „Czyste lasy i po-
toki”, w ramach której 
wspólnie z mieszkańca-
mi będziemy sprzątać 
naszą gminę.  - Sposób 
działania taki sam jak 
do tej pory, z tym, że 
tym razem spotykamy 
się pod szkołami, bie-
rzemy worki, rękawicz-
ki i ruszamy w miejsca 
wskazane przez organi-
zatorów akcji. Po pracy 
zapraszamy na ognisko, 
grilla lub poczęstunek 
w środku budynku, 
w zależności od warun-
ków atmosferycznych. 
Wspólnie zadbamy 
o naszą gminę – mówi 
wójt Jakub Czarnota. 
Dodatkowo w tym 
roku, tam gdzie będzie 
taka potrzeba oprócz 
sprzątania odbędzie się 
sadzenie krzewów.

W marcu ruszy zbiórka odpadów wielkogabarytowych i elektro-
śmieci. Zbiórka będzie prowadzona w wyznaczonych punktach na 
terenie gminy:
- 18 marca w Głuchowie na terenie placu Rolniczej Spółdzielni,
- 25 marca w Albigowej na placu za Ośrodkiem Kultury i w Kosi-
nie w parku „Pod Dębem”,
- 22 kwietnia w Kraczkowej na placu firmy Budim i w Wysokiej na 
placu za Ośrodkiem Kultury. 
Gabaryty będą przyjmowane wyłącznie od mieszkańców gminy 
Łańcut. 
ZBIERAMY:
- meble,
- dywany, wykładziny,
- akumulatory,
- wózki, zabawki itp.,
- kompletny sprzęt elektryczny i elektroniczny.

NIE ZBIERAMY:
- gruzu, styropianu, 
- oszklonych okien i drzwi,
- ceramiki sanitarnej,
- papy, świetlówek, eternitu,
- zużytych opon,
- części po samochodach,
- beczek/pojemników po olejach i smarach,
- niekompletnego sprzętu elektrycznego i elektronicznego. 

Szczegółowych informacji na temat planowanej zbiórki udziela 
Referat Nieruchomości, Rolnictwa i Środowiska Urzędu Gminy 
Łańcut tel. 17 225 65 46. 

- Poprawiamy estetykę gminy Łańcut. Zakoń-
czyliśmy montaż nowych przystanków przy 

drodze Albigowa - Handzlówka oraz k. szkoły 
średniej w Wysokiej. Przeszkolone wiaty 
dla podróżnych zastąpiły stare betonowe 

i metalowe przystanki pamiętające jeszcze 
dawne dzieje. Niebawem przy drogach poja-
wią się też nowe kosze na śmieci, a wszystko 

to by przestrzeń publiczna, w której żyjemy 
była coraz ładniejsza – podkreśla wójt gminy 

Łańcut Jakub Czarnota 

Trwa modernizacja oświetlenia w placów-
kach oświatowych. Zakończyła się wymiana 

świetlówek oraz opraw oświetleniowych 
na LED-y w Zespole Szkół im. T. Kościuszki 

w Wysokiej, Zespole Szkolno-Przedszkolnym 
w Wysokiej (oba budynki), Zespole Szkolno-

-Przedszkolnym w Handzlówce (przedszkole) 
oraz Zespołach Szkół w Cierpiszu i Rogóżnie. 
Zadania pozwolą ograniczyć zużycie energii, 

a co za tym idzie wydatki na prąd 
FOT. SZYMON NOWAK 

Badania profilaktyczne
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Głosowanie nad budżetem to jedno 
z najważniejszych, jeśli nie najważ-
niejsze głosowanie w roku. Zapisy 
w uchwale budżetowej czy też ewen-
tualnych nowelizacjach decydują 
m.in. o tym jakie inwestycje są reali-
zowane w poszczególnych sołectwach 
czy też o kwotach jakie będą przezna-
czane na realizację bieżących zadań 
np. w edukacji, kulturze czy sporcie.  

Przygotowanie budżetu nie jest łatwym 

zadaniem, szczególnie gdy jest oparty 
na środkach zewnętrznych pozyskanych 
dzięki staraniom wójta, pracowników 
urzędu gminy, kierowników jednostek 
budżetowych oraz radnych angażujących 
się w rozwój gminy.  

23 stycznia Rada Gminy Łańcut przy-
jęła uchwałę budżetową na 2023 rok. Do-
chody szacowane są na ponad 122 mln zł, 
wydatki natomiast na ponad 133 mln zł, 
z czego 35 milionów złotych to wydatki 
na inwestycje i remonty w poszczegól-
nych sołectwach. 

Rekordowa kwota na inwestycje i remonty. 35 milionów złotych na rok 2023

Rozbudowa szkoły w Albigowej o od-
działy przedszkolne. Wartość prac 
przewidziana na 2023 r. to 2,4 mln zł. 
Zabezpieczenie środków w uchwale 
budżetowej jest niezbędne by 1 września 
oddać przedszkole do użytku. 

Za uchwałą budżetową zabezpieczającą 
środki na to zadanie byli głosując za: J. 
Balawender, J. Borcz, K. Bujak, J. Cwynar, S. 
Kluz, R. Krauz, E. Rejman-Dziok, K. Słonina, 
G. Szacki, A. Szpunar, I. Tarała, W. Wilk, B. 
Wójcik, J. Zuber. 
Uchwały budżetowej zabezpieczającej 
środki na ten cel  nie poparli wstrzymu-
jąc się od głosu:  J. Albigowski, P. Dąbek, T. 
Harpula, J. Kiełb, J. Murias, B. Ruszel. 

Budowa sali gimnastycznej przy 
szkole w Soninie. Wartość zadania 
przewidziana na 2023 r.  to 5,5 mln 
zł z czego ponad 80% to środki 
zewnętrzne. Przyjęcie uchwały 
budżetowej było niezbędne, by wójt 
mógł podpisać umowę z wykonawcą. 
 
Za uchwałą budżetową zabezpie-
czającą środki na to zadanie byli 
głosując za: J. Balawender, J. Borcz, 
K. Bujak, J. Cwynar, S. Kluz, R. Krauz, 
E. Rejman-Dziok, K. Słonina, G. Szacki, 
A. Szpunar, I. Tarała, W. Wilk, B. Wójcik, 
J. Zuber. 
Uchwały budżetowej zabezpiecza-
jącej środki na ten cel  nie poparli 
wstrzymując się od głosu:  J. Albi-
gowski, P. Dąbek, T. Harpula, J. Kiełb, J. 
Murias, B. Ruszel. 

Rozbudowa Stacji Uzdatniania Wody 
w Kraczkowej. Inwestycja jest niezbęd-
na by zabezpieczyć dostawy wody dla 
mieszkańców Kraczkowej oraz Cierpisza. 
Wartość zadania na 2023 r. to 1,5 mln zł, 
z czego 80% to środki zewnętrzne. 
 
Za uchwałą budżetową zabezpieczającą 
środki na to zadanie byli głosując za: J. 
Balawender, J. Borcz, K. Bujak, J. Cwynar, S. 
Kluz, R. Krauz, E. Rejman-Dziok, K. Słonina, 
G. Szacki, A. Szpunar, I. Tarała, W. Wilk, B. 
Wójcik, J. Zuber. 
Uchwały budżetowej zabezpieczającej 
środki na ten cel  nie poparli wstrzymu-
jąc się od głosu:  J. Albigowski, P. Dąbek, T. 
Harpula, J. Kiełb, J. Murias, B. Ruszel. 

Budowa drogi „Albigowa – Granice” od 
Ośrodka Zdrowia do rejonu Granice. Wartość 
zadania na ten rok to 2,8 mln zł, z czego 
70% to środki zewnętrzne.  
 
Za uchwałą budżetową zabezpieczającą 
środki na to zadanie byli głosując za: J. Bala-
wender, J. Borcz, K. Bujak, J. Cwynar, S. Kluz, R. 
Krauz, E. Rejman-Dziok, K. Słonina, G. Szacki, A. 
Szpunar, I. Tarała, W. Wilk, B. Wójcik, J. Zuber. 
Uchwały budżetowej zabezpieczającej środki 
na ten cel  nie poparli wstrzymując się od 
głosu:  J. Albigowski, P. Dąbek, T. Harpula, J. 
Kiełb, J. Murias, B. Ruszel. 

Przebudowa drogi Zagumnia Południowe 
w Kraczkowej oraz odcinka Działów Za-
chodnich, łączącego Kraczkową z  Malawą.  
Wartość zadania to 8,1 mln zł, z czego 85% to 
środki zewnętrzne.  
 
Za uchwałą budżetową zabezpieczającą środki 
na to zadanie byli głosując za: J. Balawender, 
J. Borcz, K. Bujak, J. Cwynar, S. Kluz, R. Krauz, E. 
Rejman-Dziok, K. Słonina, G. Szacki, A. Szpunar, I. 
Tarała, W. Wilk, B. Wójcik, J. Zuber. 
Uchwały budżetowej zabezpieczającej środki 
na ten cel  nie poparli wstrzymując się od 
głosu:  J. Albigowski, P. Dąbek, T. Harpula, J. Kiełb, 
J. Murias, B. Ruszel. 

Przebudowa drogi „Za szkołą” w Kosinie (I etap).  Inwe-
stycja  usprawni ruch wokół szkoły i poprawi bezpie-
czeństwo uczestników ruchu drogowego.  Wartość prac 
w ramach I etapu to  220 tys. zł.  
 
Za uchwałą budżetową zabezpieczającą środki na to 
zadanie byli głosując za: J. Balawender, J. Borcz, K. Bujak, 
J. Cwynar, S. Kluz, R. Krauz, E. Rejman-Dziok, K. Słonina, G. 
Szacki, A. Szpunar, I. Tarała, W. Wilk, B. Wójcik, J. Zuber. 
Uchwały budżetowej zabezpieczającej środki na ten cel  
nie poparli wstrzymując się od głosu:  J. Albigowski, P. 
Dąbek, T. Harpula, J. Kiełb, J. Murias, B. Ruszel. 

Montaż  instalacji fotowoltaicznych na budynkach: 
Urząd Gminy Łańcut, przedszkole w Kosinie, szkoła 
w Głuchowie, nowe przedszkole w Albigowej, szkoła 
średnia w Wysokiej. Wartość prac ok 700 tys. zł. 
 
Za uchwałą budżetową zabezpieczającą środki na to 
zadanie byli głosując za: J. Balawender, J. Borcz, K. Bujak, 
J. Cwynar, S. Kluz, R. Krauz, E. Rejman-Dziok, K. Słonina, G. 
Szacki, A. Szpunar, I. Tarała, W. Wilk, B. Wójcik, J. Zuber. 
Uchwały budżetowej zabezpieczającej środki na ten cel  
nie poparli wstrzymując się od głosu:  J. Albigowski, P. 
Dąbek, T. Harpula, J. Kiełb, J. Murias, B. Ruszel. 

Budowa sali gimnastycznej w Rogóż-
nie. Wartość prac przewidziana na 
2023 r. to 1,6 mln zł, z czego część to 
środki zewnętrzne. Zabezpieczenie 
środków w uchwale budżetowej jest 
niezbędne by 
1 września oddać salę do użytku. 
 
Za uchwałą budżetową zabezpieczają-
cą środki na to zadanie byli głosując 
za: J. Balawender, J. Borcz, K. Bujak, J. 
Cwynar, S. Kluz, R. Krauz, E. Rejman-
-Dziok, K. Słonina, G. Szacki, A. Szpunar, I. 
Tarała, W. Wilk, B. Wójcik, J. Zuber. 
Uchwały budżetowej zabezpieczającej 
środki na ten cel  nie poparli wstrzy-
mując się od głosu:  J. Albigowski, P. 
Dąbek, T. Harpula, J. Kiełb, J. Murias, B. 
Ruszel. 
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Rekordowa kwota na inwestycje i remonty. 35 milionów złotych na rok 2023

Przebudowa dróg gminnych w Kosinie do nu-
merów 536 i 529, w Soninie m.in. do numerów 
domów 68, 69 i do numerów 98-103. Realizacja 
zadań jest możliwa dzięki współpracy z miesz-
kańcami, którzy nieodpłatnie przekazali gminie 
grunty na ten cel. 
 
Za uchwałą budżetową zabezpieczającą środki 
na to zadanie byli głosując za: J. Balawender, 
J. Borcz, K. Bujak, J. Cwynar, S. Kluz, R. Krauz, E. 
Rejman-Dziok, K. Słonina, G. Szacki, A. Szpunar, I. 
Tarała, W. Wilk, B. Wójcik, J. Zuber. 
Uchwały budżetowej zabezpieczającej środki na 
ten cel  nie poparli wstrzymując się od głosu:  J. 
Albigowski, P. Dąbek, T. Harpula, J. Kiełb, J. Murias, 
B. Ruszel. Modernizacja stadionów piłkarskich 

w Kosinie (m.in. ogrodzenie), Kraczkowej 
(m.in. piłkochwyty) , Albigowej (ogro-
dzenie i rozbudowę oświetlenia), Soninie 
(piłkochwyty), Wysokiej (m.in. budowę 
oświetlenia), Głuchowie (m.in. budowę 
oświetlenia) oraz Handzlówce (m.in. 
budowę oświetlenia). Wartość zadania 
na 2023 r. to 800 tys. zł, z czego 50% to 
środki zewnętrzne. 
 
Za uchwałą budżetową zabezpieczającą 
środki na to zadanie byli głosując za: J. 
Balawender, J. Borcz, K. Bujak, J. Cwynar, S. 
Kluz, R. Krauz, E. Rejman-Dziok, K. Słonina, 
G. Szacki, A. Szpunar, I. Tarała, W. Wilk, B. 
Wójcik, J. Zuber. 
Uchwały budżetowej zabezpieczającej 
środki na ten cel  nie poparli wstrzymu-
jąc się od głosu:  J. Albigowski, P. Dąbek, T. 
Harpula, J. Kiełb, J. Murias, B. Ruszel. 

Rozbudowa szkoły w Albigowej o windę. Re-
alizacja zadania ma na celu dostosować szko-
łę do potrzeb niepełnosprawnych uczniów. 
Wartość zadania to 340 tys. zł, z czego 40% 
to kwota pozyskana z PFRON. 

Za uchwałą budżetową zabezpieczającą środki 
na to zadanie byli głosując za: J. Balawender, 
J. Borcz, K. Bujak, J. Cwynar, S. Kluz, R. Krauz, E. 
Rejman-Dziok, K. Słonina, G. Szacki, A. Szpunar, I. 
Tarała, W. Wilk, B. Wójcik, J. Zuber. 
Uchwały budżetowej zabezpieczającej środki 
na ten cel  nie poparli wstrzymując się od 
głosu:  J. Albigowski, P. Dąbek, T. Harpula, J. Kiełb, 
J. Murias, B. Ruszel. 

Remonty szkół m.in. malowanie i usu-
nięcie zagrzybienia w sali gimnastycznej 
w Kosinie, adaptacja pomieszczeń po 
domach nauczycieli na potrzeby uczniów 
w Soninie i Wysokiej, wykonanie elewacji 
i docieplenia budynku tzw. starej szkoły 
w Albigowej. 
 
Za uchwałą budżetową zabezpieczającą 
środki na to zadanie byli głosując za: J. 
Balawender, J. Borcz, K. Bujak, J. Cwynar, S. 
Kluz, R. Krauz, E. Rejman-Dziok, K. Słonina, 
G. Szacki, A. Szpunar, I. Tarała, W. Wilk, B. 
Wójcik, J. Zuber. 
Uchwały budżetowej zabezpieczającej 
środki na ten cel  nie poparli wstrzymu-
jąc się od głosu:  J. Albigowski, P. Dąbek, T. 
Harpula, J. Kiełb, J. Murias, B. Ruszel. 

Pomoc finansowa dla powiatu tytułem 
zakończenia przebudowy drogi Handzlówka – 
Albigowa. Wartość pomocy gminy na rok 2023 
to 0,5 mln zł. Inwestycja była niezbędna by 
odbudować most w Handzlówce, czy wybudo-
wać 6 km chodnika w obu miejscowościach. 
 
Za uchwałą budżetową zabezpieczającą 
środki na to zadanie byli głosując za: J. Bala-
wender, J. Borcz, K. Bujak, J. Cwynar, S. Kluz, R. 
Krauz, E. Rejman-Dziok, K. Słonina, G. Szacki, A. 
Szpunar, I. Tarała, W. Wilk, B. Wójcik, J. Zuber. 
Uchwały budżetowej zabezpieczającej środki 
na ten cel  nie poparli wstrzymując się od gło-
su:  J. Albigowski, P. Dąbek, T. Harpula, J. Kiełb, J. 
Murias, B. Ruszel. Budowa odcinka chodnika przy dro-

dze wojewódzkiej w Albigowej tj. od 
numerów domów 158 i 159 w kierunku 
„Krzyżyka”.  Zadanie będzie finanso-
wane przez samorząd wojewódzki oraz 
Gminę Łańcut. Kwota zapisana w budże-
cie gminy to 120 tys. zł. 
 
Za uchwałą budżetową zabezpieczającą 
środki na to zadanie byli głosując za: J. 
Balawender, J. Borcz, K. Bujak, J. Cwynar, S. 
Kluz, R. Krauz, E. Rejman-Dziok, K. Słonina, 
G. Szacki, A. Szpunar, I. Tarała, W. Wilk, B. 
Wójcik, J. Zuber. 
Uchwały budżetowej zabezpieczającej 
środki na ten cel  nie poparli wstrzymu-
jąc się od głosu:  J. Albigowski, P. Dąbek, T. 
Harpula, J. Kiełb, J. Murias, B. Ruszel. 

Wymiana przystanków autobuso-
wych w miejscowościach Albigowa, 
Handzlówka, Wysoka oraz Kraczkowa. 
Wartość 100 tys. zł.  
 
Za uchwałą budżetową zabezpie-
czającą środki na to zadanie byli 
głosując za: J. Balawender, J. Borcz, 
K. Bujak, J. Cwynar, S. Kluz, R. Krauz, 
E. Rejman-Dziok, K. Słonina, G. Szacki, 
A. Szpunar, I. Tarała, W. Wilk, B. Wójcik, 
J. Zuber. 
Uchwały budżetowej zabezpiecza-
jącej środki na ten cel  nie poparli 
wstrzymując się od głosu:  J. Albi-
gowski, P. Dąbek, T. Harpula, J. Kiełb, J. 
Murias, B. Ruszel. Opracowanie dokumentacji przebu-

dowy drogi „Przez Wieś” na odcinku 
od Ośrodka Zdrowia do bloków przy 
sadach w Albigowej. Pozwoli to 
gminie starać się o środki UE. 
 
Za uchwałą budżetową zabezpie-
czającą środki na to zadanie byli 
głosując za: J. Balawender, J. Borcz, 
K. Bujak, J. Cwynar, S. Kluz, R. Krauz, E. 
Rejman-Dziok, K. Słonina, G. Szacki, A. 
Szpunar, I. Tarała, W. Wilk, B. Wójcik, J. 
Zuber. 
Uchwały budżetowej zabezpiecza-
jącej środki na ten cel  nie poparli 
wstrzymując się od głosu:  J. 
Albigowski, P. Dąbek, T. Harpula, J. Kiełb, 
J. Murias, B. Ruszel. 
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„Kolędowanie Pokoleń”
KRACZKOWA 28 stycznia w Ośrodku Kultury w Kraczkowej odbył się Kon-
cert Noworoczny pt. „Kolędowanie Pokoleń”. 

Udział w koncercie wzięły zespoły działające przy Ośrodku Kultury - Zespół Con-
trast, Patria dziecięca, Orkiestra Dęta oraz Patria seniorzy. Koncert był okazją do po-
dziękowania wszystkim instruktorom i członkom zespołów, a także wszystkim współ-
pracującym z Ośrodkiem Kultury. W wydarzeniu wzięli udział: przedstawiciele gminy, 
organizacje wiejskie oraz mieszkańcy Kraczkowej. (iw)

WYSOKA Kulturę tworzą ludzie, to 
żywy organizm, który pracuje niekie-
dy bardzo intensywnie. Praca w gru-
pach artystycznych – to amatorski 
ruch, który jak kalendarz się toczy. 
Po okresie uśpienia publicznego na-
sze formy bardzo szybko rozwinęły 
skrzydła i z nową energią rozpoczęły 
prace. 

Na przełomie stycznia i lutego ze-
społy działające przy Ośrodku 
Kultury w Wysokiej reprezen-
towały nasze środowisko biorąc 

udział w imprezach i przeglądach. Pięk-
ny program kolędowy przygotowała or-
kiestra dęta, prezentując go w Trzebosi, 
Tarnawce i swojej miejscowości. Kapela 
podwórkowa „Wysoczanie” oraz zespół 
śpiewaczy zakolędowali podczas spotka-
nia pn. „Idzie kolęda” w Rogóżnie. Zespo-
ły te wzięły również udział w koncercie 
noworocznym w Wysokiej. Zapewne 
największym przedsięwzięciem było 
przygotowanie i wystawienie w zmienio-
nej obsadzie całości wesela wysockiego 
przez zespół obrzędowy „Tkacze”, któ-
remu przygrywała kapela ludowa. Wido-
wisko składające się z 7 odsłon zostało 
wystawione w Ośrodku Kultury w Wyso-
kiej. Z fragmentami wesela zespół wziął 
udział w przeglądach: Bukowinie Ta-
trzańskiej i Starym Dzikowie otrzymując 
wyróżnienia. Koncertował również chór 
męski „Edwardos” oprawiając uroczy-
stości kościelne oraz podczas spotka-
nia noworocznego w Ośrodku Kultury. 
Dziecięca grupa teatralna „TADAAAM” 
zaprezentowała się przed przedszkola-
kami i rodzicami w programie „Smerfne 
marzenia o śniegu”. Orkiestra dęta oraz 
chór męski wzięli udział w oprawie Mszy 
św. transmitowanej na żywo przez w TVP 
Polonia z naszego Kościoła. Pracujemy 
i działamy, ludzie poświęcają dużo swo-

jego czasu, ale dostrzegamy również po-
trzeby osób doświadczonych chorobami 
i rodzinnymi problemami, dlatego aby 
wspomóc i dołożyć od siebie małą ce-
giełkę zespoły biorą udział w koncertach 
charytatywnych.

U progu Nowego Roku dziękujemy in-
stytucjom, sponsorom oraz osobom pry-
watnym za pomoc i okazaną życzliwość 
dla naszej pracy.

 Renata Hadław

Na scenie wystąpiła Orkiestra Dęta            Zespół Pieśni i Tańca Patria (Seniorzy) Nie zabrakło też występów z udziałem dzieci FOT. SZYMON NOWAK 

Kilka wspomnień z działalności 
Ośrodka Kultury w Wysokiej

Nie mogło 
zabraknąć 
kapeli 
podwórkowej 
„Wysoczanie”  
FOT. BERNADETA BRÓŻ 

Zespół obrzędowy „Tkacze” podczas koncertu noworocznego przedstawił wszystkie części wesela wysockiego 

Orkiestra Dęta koncertowała w Wysokiej, ale także w Tar-
nawce i Trzebosi 

Podczas koncertu noworocznego chór męski „Edwardos” połą-
czył się z zespołem śpiewaczym Klubu Seniora 
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Dzieci bardzo chętnie odwiedzają biblioteki CKGŁ. Ostatnio do biblio-
teki w Albigowej zawitały sześciolatki z tutejszego ZSP z grupy 0B i 0A 
 FOT. BP ALBIGOWA 

Zespół Ludowy „Sonina” 
i kapela młodzieżowa 
z Albigowej wzięli udział 
w Góralskim Karnawale 
w Bukowinie Tatrzańskiej 
i za „sonińskie droby” zajęli 
III miesjce FOT. OK W SONINIE 

GMINA ŁAŃCUT Tradycyjnie już, 
na kilka dni przed wielkim postem, 
Koło Gospodyń Wiejskich w Kosinie 
zorganizowało zapusty. 

Zapusty to staropolskie określenie 
ostatnich dni karnawału. Rozpo-
czyna je tłusty czwartek, a kończy 
śledzik. 

W tym roku impreza odbyła się 16 
lutego (w tłusty czwartek) w Ośrodku 
Kultury w Kosinie. Wydarzenie swoją 

obecnością zaszczycili m.in. wicestarosta 
powiatu łańcuckiego, wójt gminy Łańcut, 
radni gminy i powiatu, przedstawiciele 
organizacji wiejskich z Kosiny, placówek 
oświatowych, instytucji rolniczych. Wy-
darzenie uświetniły występy artystyczne 
z udziałem dzieci z Zespołu szkół w Kosi-
nie oraz zespołu śpiewaczego Kosinianki. 

Tegorocznym zapustom towarzyszył 
konkurs na najlepszą różę karnawałową. 
W konkursie wzięło udział 17 kół gospo-
dyń wiejskich z powiatu łańcuckiego. 

Walory smakowe i estetyczne oceniała 
komisja konkursowa w  następującym 
składzie: wicestarosta powiatu łańcuc-
kiego Barbara Pilawa-Kraus, radna gmi-
ny Łańcut z Kosiny Katarzyna Bujak oraz 
kierownik Ośrodka Kultury w Kosinie 
Mariusz Kusz. 

Największe uznanie w oczach komisji  
zdobyły róże przygotowane przez panie 
z KGW w Wysokiej, drugie miejsce przy-
znano KGW z Tarnawki, trzecie miejsce 
natomiast KGW w Kosinie. Komisja przy-

znała również wyróżnienie, które otrzy-
mało KGW z Głuchowa. 

Laureatki konkursu otrzymały na-
grody ufundowane przez Państwową 
Inspekcję Pracy i Kasę Rolniczego Ubez-
pieczenia Społecznego w Rzeszowie. 
Wszystkie koła otrzymały pamiątkowe 
dyplomy i skromne upominki. 

Podziękowania dla wszystkich, któ-
rzy wsparli organizację tego wydarzenia. 
A już za rok odbędzie się jubileuszowa X 
edycja kosińskich zapustów.  (iw)

Kosińskie zapusty po raz IX 

Nie zabrakło występów artystycznych w wykonaniu dzieci z Zespołu Szkół w Kosinie Na scenie wystąpił także zespół śpiewaczy Koła Gospodyń Wiejskich w Kosinie – 
„Kosinianki”. Paniom przygrywał Zdzisław Głuszek 

Udział w wydarzeniu wzięło 17 kół gospodyń z powiatu łańcuckiego Najlepsze karnawałowe róże zrobiły 
panie z KGW Wysoka FOT. BERNADETA BRÓŻ
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ALBIGOWA Helena Fus, poetka 
Grupy Twórczej Inspia�o, od dawna 
wzrusza, bawi i budzi wielkie zain-
teresowanie swoimi wierszami. Jest 
także doskonałą gawędziarką i dzięki 
swoim scenicznym talentom potrafi 
zawsze porwać publiczność. 

Pochodzi z Dąbrówek, gdzie też miesz-
ka. Jej poetycki talent jest zauważa-

ny i doceniany, stąd też jest ona bardzo 
często zapraszana do prezentacji swojej  
poezji przy okazji wielu wydarzeń spo-
łeczno-kulturalnych, świąt i różnych 
uroczystości. Helena pisze o najważ-
niejszych życiowych wartościach i Bogu, 
opisuje swoje trudne sieroce losy, jak 
również ludzi portretowanych przez nią 
z ogromnym ciepłem i poczuciem humo-
ru. Jej poezją można się naprawdę nie tyl-
ko mocno wzruszyć, ale też szczerze uba-
wić. 31 stycznia 2023 r. miałyśmy wraz 
z poetką ogromną przyjemność gościć 
w Dziennym Domu Pobytu dla Seniorów 
w Albigowej. Zaproszenie przekazał nam 
opiekun placówki Zdzisław Głuszek - 
znany animator kultury, muzyk i również 
wspaniały człowiek, który też od wielu 
lat współpracuje z Grupą Twórczą Inspi-
ratio. Z wielkim podziwem patrzyłyśmy 
na piękne pomieszczenia domu senio-
rów, znakomite wyposażenie pokoju wy-
poczynkowego, pokoju rehabilitacyjnego 
i pomieszczenia, w którym odbywają się 

ich codzienne spotkania i zajęcia. Se-
niorzy przyjęli nas bardzo serdecznie. 
Wielkimi oklaskami nagradzali Helenę 
Fus, która prezentowała własne wiersze 
i opowiadała o swoim ciekawym, choć 
niełatwym życiu. Były też utwory humo-
rystyczne, które wzbudziły w zebranych 
wiele śmiechu i radości. Nawiązała się 
między nami prawdziwa przyjacielska 
relacja. Były ciepłe, życzliwe rozmowy, 
wspólnie do akompaniamentu akorde-
onowego Zdzisława Głuszka śpiewaliśmy 
kolędy, piliśmy herbatę, kawę i wcale nie 
chciało nam się opuszczać tego miejsca. 
Ten Dom jest naprawdę wielkim dobrem. 
Ludzie, których tutaj spotkaliśmy cieszą 
się wspólnym przebywaniem zapomina-
jąc o chorobach, starości i samotności. 
Znajdują tu także opiekę stojącą na naj-
wyższym poziomie. Myślimy, że to pierw-
sze spotkanie jest początkiem naszej 
pięknej, dobrej współpracy i przyjaźni.
 Urszula Pantoła

GMINA ŁAŃCUT Karolina Szyszka 
urodzona w 1984 roku w Łańcucie 
zadebiutowała w Wierszówce (An-
gora). 

Jest współautorką antologii „Wszystkie 
drogi prowadzą do jednego serca”, „Pod 

osłoną nocy Betlejemskiej” oraz dwóch 
zeszytów literackich portalu poetyckiego 
E-literaci. Drukowała wiersze w kwartal-
niku poetyckim „Metafora” (2013, 2014) 
oraz lokalnej prasie. W roku 2014 na-
kładem krakowskiej „Miniatury” poetka 
wydała swój pierwszy tomik „Przez myśli 
rozkwitające w słowach”.

Drugi poetycki tomik „Poza kategorią” 
ukazał się w pod koniec 2022 roku i wy-
drukowany został przez Wydawnictwo 
i Drukarnię Diecezjalną w Sandomierzu. 
Słowo wstępne napisała Beata Sudoł - 
Kochman a ilustracje wykonała Karolina 
Chojnacka. Zarówno pierwszy jak i drugi 
tomik poetki to bardzo oryginalne, głę-
bokie wiersze. Swoje poetyckie rozwa-
żania autorka skupia przede wszystkim 
na człowieku, na patrzeniu na innych 
i świat poprzez pryzmat człowieczeństwa 
i niezwykłej wrażliwości. Poetka ukazuje 
ogromnie skomplikowaną ludzką psychi-
kę a jednocześnie daje jasne komunikaty 
odnośnie podstawowych prawd i warto-
ści na jakich powinien opierać się nasz 
ludzki świat. Pisze o niełatwych drogach 
młodości, wyborach które zaważyły na 
dalszej drodze, patrzeniu w bardzo wysu-
blimowany i indywidualny sposób. Łatwo 
też w jej wypowiedziach odkryć tęsknotę 
za prawdziwą miłością, poszukiwaniem 
dobrych uczuć i relacji. Wiersze Karoli-

ny oddają też poczucie samotności i wy-
obcowania. Poetka szuka prawdy, która 
buduje, szlachetności która niesie sza-
cunek, łagodność serca, które przenika 
dobro, delikatność i piękno. Jej wiersze 
mimo ulotności i kruchości mają ogrom-
ną siłę uczuć i prawdziwie wnikają w du-
szę i pamięć odbiorcy. Karolina nie ucie-
ka do wydumanych, nieistniejących krain 
i marzeń jest to realne trwanie tu i teraz. 
Podkreśla ona naturalny, mocny związek 
człowieka z przyrodą, który wraz z nią 
współistnieje i tworzy świat. Stwierdze-
nie „poza kategorią”,  które wykorzysta-
ła jako tytuł tomiku rzeczywiście oddaje 
i podkreśla oryginalność jej tekstów. Ja 
jednak rozmyślając o jej poezji w kate-
goriach estetycznych powiedziałabym, 
że zbiorek wierszy Karoliny to: piękno, 
wzniosłość i dużo bardzo poruszających 
emocji. Niezaprzeczalnie jej wiersze to 
prawdziwa poetycka sztuka.

Urszula Pantoła

WYSOKA W pierwszym tygodniu fe-
rii zimowych, nasi Wychowankowie 
uczestniczyli w zimowej półkolonii 
organizowanej przez NORW Caritas 
w Wysokiej. 

Jednak wszystko, co dobre, szybko mija 
– zimowa półkolonia dobiegła koń-

ca. W naszych sercach pozostaną ciepłe 
wspomnienia wspólnie spędzonych chwil 
będących okazją do zabawy i integracji. 
Był to przemiły czas, podczas którego nie 
zabrakło gier, zabaw, a także pysznego, 
własnoręcznie przygotowanego jedzenia, 
jak również - z racji zbliżającego się Świę-
ta Babci i Dziadka - rozmawialiśmy na 
tematy rodzinne oraz uczyliśmy się wła-
ściwego zachowania w stosunku do star-
szych osób. Kulminacją naszej półkolonii, 
oprócz pięknych laurek i upominków dla 
Babć i Dziadków, była muzyczna nie-
spodzianka w postaci nagranych życzeń 
i piosenki, przygotowana przez Wycho-
wanków.  NORW Caritas w Wysokiej 

Mam tę moc!
KRACZKOWA W Zespole Szkol-
no – Przedszkolnym w Kraczkowej 
utworzone zostało Koło Teatralne 
„Mam tę moc!”, które prowadziły 
społecznie nauczycielki Alina Maciu-
ła i Sylwia Jaworska. 

Spotkania odbywały się raz w tygodniu. 
Uczniowie z klas IV-VIII ćwiczyli po-

prawną dykcję, mimikę, teatralne gesty, 
układy choreograficzne oraz dzięki życz-
liwości i wsparciu nauczyciela muzy-
ki, Pana Łukasza Gargały, rozwijały swe 
umiejętności wokalne. Przygotowywali 
kostiumy. 5 grudnia 2022 r. członko-
wie koła zaprosili koleżanki i kolegów 
z młodszych klas na przedstawienie pt. 
„Zagubione prezenty”, a potem odwie-
dzili przedszkolaków. 9 grudnia 2022 r. 
wystąpili przed uczniami z Zespołu Szkół 
w Cierpiszu. To były niezwykłe spotka-
nia ze Świętym Mikołajem, Gwiazdką, 
Aniołem, Diabłem, Reniferem, Kotkiem, 
Pajacem, Prezentem - Lalką, Choinką 
oraz Zegarem. Wszyscy dobrze się bawi-
li, zarówno występujący, jak i widzowie. 
Wszystkim udzielił się świąteczny, rado-
sny nastrój. Natomiast po zimowej prze-
rwie świątecznej, 12 stycznia br. Szkolny 
Teatr udał się ze swym przedstawieniem 
do Niepublicznego Ośrodka Rewalida-

cyjno – Wychowawczego Caritas w Wy-
sokiej. Było to bardzo ciepłe i wyjątkowe 
spotkanie z wychowankami, pracowni-
kami i dyrekcją tej placówki. Nasi aktorzy 
wręczyli widzom własnoręcznie wyko-
nane prezenty – zabawki sensoryczne, 
tzw. gniotki. W zamian otrzymali od Pani 
dyrektor Janiny Surmacz podziękowanie 
na piśmie z pięknym mottem – słowami 
Papieża Franciszka: „Jakże byłoby pięk-
nie, gdyby każdy z nas mógł wieczorem 
powiedzieć: dzisiaj zrobiłem gest miłości 
wobec drugiego”.  Alina Maciuła

Przygoda z teatrem przyczyniła się do 
uwrażliwienia dzieci na drugiego czło-
wieka, wyzwoliła pozytywne emocje, 
dała możliwość przeżywania sukcesu, 
dzielenia się z innymi radością, zaraża-
nia pogodnym nastawieniem do świata. 
Uczniowie zrozumieli, że występy przed 
widownią uskrzydlają, dodają pewności 
siebie, „mają moc” i wyzwalają uśmiech 
 FOT. ZSP KRACZKOWA 

Styczeń w NORW Caritas

FOT. NORW CARITAS W WYSOKIEJ 

„Poza kategorią” drugi tomik wierszy 
Karoliny Szyszki - członkini Grupy 

Twórczej Inspira�o

Helena Fus z wizytą u podopiecznych 
Dziennego Domu Pomocy „Złoty Liść Opieki” 

FOT. GRUPA TWÓRCZA INSPIRATIO
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GMINA ŁAŃCUT Ponad 745 tys. zł 
otrzymała Gmina Łańcut na moder-
nizację infrastruktury stadionów.

Zadanie obejmuje modernizację 7 
boisk piłkarskich w Albigowej, Głu-

chowie, Handzlówce, Kosinie, Kraczko-
wej, Soninie i Wysokiej. Modernizacja 
polegać będzie na m.in.: rekultywacji 
murawy boiska podstawowego, uzupeł-
nieniu lub budowie oświetlenia płyty 
boisk, doposażeniu boisk w aluminio-
we bramki piłkarskie i piłkochwyty, 
wymianie kabin dla zawodników re-
zerwowych, odgrodzeniu płyty boiska. 

Planowany termin zakończenia inwe-
stycji to 30.06.2024 r. 

Całkowita wartość zadania to 1 490 
904, 00 zł, z czego 745 400,00 zł to do-
finansowanie ze środków Funduszu 
Rozwoju Kultury Fizycznej, w ramach 
programu Ministerstwa Sportu i Turysty-
ki – Sportowa Polska - Program Rozwoju 
Lokalnej Infrastruktury Sportowej - Edy-
cja 2022. (iw)

W uroczystości uczestniczyli wójt gminy Łańcut, radni gminy Łańcut z Kosiny Ka-
tarzyna Bujak, Grzegorz Szacki, Ireneusz Tarała, przedstawiciele władz OSP i PSP 
Bogusław Golenia, Adam Rajzer oraz Antoni Kluz, a przede wszystkim rodzicie 
i dziadkowie młodych strażaków ochotników dumni i radośni z postawy swoich 
pociech FOT. SZYMON NOWAK 

Modernizacja boisk piłkarskich 

Zadanie będzie polegać m.in. na rekultywacji murawy stadionów FOT. SZYMON NOWAK 

22 stycznia odbyło się ślubowanie młodzieżowej drużyny pożarniczej Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Kosinie. Wydarzenie było zwieńczeniem ciężkiej pracy jaką strażacy z Kosiny 
wykonywali od długiego czasu, by pozyskać i zachęcić do działania dzieci i młodzież

Zebrania sprawozdawcze 
Ochotniczych Straży Pożarnych
GMINA ŁAŃCUT W styczniu i w lutym członkowie Ochotniczych Straży 
Pożarnych z naszej gminy spotykali się, aby podsumować ubiegłoroczną 
działalność i wyznaczyć cele na 2023 rok. 

W Handzlówce spotkanie uświetniła Orkiestra Dęta 

W Głuchowie podczas zebrania wręczono strażakom odznaczenia 

W Kosinie wręczono legitymacje członkom Młodzieżowej Drużyny Pożarniczej. 
Podziękowano też odchodzącemu na emeryturę zastępcy komendanta - Jackowi 
Rejmanowi z Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Łańcucie - za 
lata dobrej współpracy z jednostkami OSP oraz Gminą Łańcut 

Podczas zebrania OSP w Wysokiej obecny był poseł Kazimierz Gołojuch  FOT. SZYMON NOWAK, BERNADETA BRÓŻ
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GMINNE IGRZYSKA MŁODZIEŻY SZKOLNEJ SZKÓŁ PODSTAWOWYCH 
W  PIŁCE SIATKOWEJ DZIEWCZĄT

Zwycięstwem siatkarek SP Albigowa zakończył się, rozgrywany 4 lutego, turniej piłki 
siatkowej dziewcząt w hali sportowej Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Albigo-
wej. Do imprezy finałowej, zorganizowanej przez Gminny Szkolny Związek Sportowy 
w Łańcucie, zakwalifikowały się 4 szkoły podstawowe Gminy Łańcut (SP Albigowa, 
SP Kosina, SP Sonina, SP Wysoka). W zawodach, które rozgrywano systemem ,,każ-
dy z każdym”, wyśmienicie spisały się siatkarki SP Albigowa, które pokonując: SP So-
nina2:0, SP Kosina 2:0 i SP Wysoka 2:0,  zajęły pierwsze miejsce. Drugie miejsce na 
podium w turnieju wywalczyła drużyna z SP Kosina po zwycięstwie z SP Sonina 2:0 
i SP Wysoka 2:1, zaś trzeci stopień podium przypadł zespołowi z SP Wysoka, który 
w bezpośredniej walce o 3. miejsce pokonał SP Sonina 2:0. Zwycięskim drużynom, 
które znalazły się na podium, Gminny Organizator Sportu  wręczył puchary, dyplo-
my, a mistrzowskiej drużynie - medale ufundowane przez Gminny Szkolny Związek 
Sportowy. Drużyny z miejsca 2. i 3. otrzymały puchary i dyplomy. Zwycięski  zespół 
(SP Albigowa) zakwalifikował się do zawodów szczebla powiatowego, które odbędą się 
w hali sportowej MOSiR w Łańcucie. Najlepszą zawodniczką turnieju została wybrana 
Emilia Molendowska ze Szkoły Podstawowej w Albigowej. Najlepszą atakującą została 
Magdalena Szpunar ze Szkoły Podstawowej w Wysokiej. Najlepszą rozgrywającą wy-
brano Wiktorię Kołcz ze Szkoły Podstawowej w Kosinie. Nagrodę ,,Fair Play” w postaci 
statuetki, dyplomu i medalu otrzymała Szkoła Podstawowa w Soninie. W dowód uzna-
nia za osiągnięcia, nagrodzone dziewczęta otrzymały statuetki, medale  i dyplomy od 
sponsora zawodów - Wójta Gminy Łańcut p. Jakuba Czarnoty i Gminnej Komisji Rozwią-
zywania Problemów Alkoholowych.

GMINNE IGRZYSKA MŁODZIEŻY SZKOLNEJ SZKÓŁ PODSTAWOWYCH 
W  PIŁCE SIATKOWEJ CHŁOPCÓW

11 lutego trzy zespoły (SP Albigowa, SP Sonina, SP Wysoka) rywalizowały w finale 
Gminnych Igrzysk Młodzież Szkolnej w piłce siatkowej chłopców, których areną była 
albigowska hala sportowa. Bezkonkurencyjni w tych zmaganiach okazali się chłopcy 
z SP Albigowa, którzy zakończyli zmagania z kompletem punktów, wygrywając kolej-
no: z SP Sonina 2:0 i SP Wysoka 2:0. Na drugim miejscu uplasowała się drużyna z SP 
Sonina, pokonując w bezpośredniej walce o 2. miejsce SP Wysoka 2:0. Trzeci stopień 
podium przypadł chłopcom z SP Wysoka. Tuż po zakończeniu ostatniego spotkania 
odbyło się uroczyste zamknięcie turnieju, połączone z wręczeniem pucharów, medali 
i dyplomów dla najlepszych drużyn turnieju. Zespoły, które uplasowały się na finało-
wym podium, otrzymały puchary i dyplomy. Zwycięski zespół (SP Albigowa) zakwa-
lifikował się do rozgrywek szczebla powiatowego, które odbędą się w hali sportowej 
MOSiR w Łańcucie. 

Witold Kuźniar, Gminny Organizator Sportu

Szkolne zawody sportowe 
Gmina Łańcut

K. Falger, M. Kusz, K. Kuźniar, M. Kuźniar, M. Molendowska, A. Panek, M. Pondel, I. 
Puchała, J. Wrona, M. Zembroń, Opiekun  A. Szczepańska

Najlepszym zawodnikiem turnieju został Marcel Kuźniar, reprezentujący Szkołę Pod-
stawową w Albigowej. Najlepszym atakującym został Miłosz Dziuk, reprezentujący 
Szkołę Podstawową w Albigowej. Najlepszym rozgrywającym wybrano Jana Nowosia-
da, reprezentującego Szkołę Podstawową w Soninie. Nagrodę ,,Fair Play” w postaci 
statuetki, dyplomu i medalu otrzymał Kamil Babiarz ze Szkoły Podstawowej w Wyso-
kiej. W dowód uznania za osiągnięcia nagrodzeni chłopcy otrzymali statuetki, medale 
i dyplomy od sponsora zawodów - Wójta Gminy Łańcut p. Jakuba Czarnoty

GMINA ŁAŃCUT LKS Sawa Sonina 
zakończył realizację zadania pn. „Bu-
dowa trybun w miejscowości Sonina”, 
realizowane w ramach poddziałania 
19.2 „Wsparcie na wdrażanie operacji 
w ramach strategii rozwoju lokalnego 
kierowanego przez społeczność” obję-
tego PROW na lata 2014-2020.

Koszt inwestycji wyniósł 224 844,00 zł. Zada-
nie w całości zostało sfinansowane ze środków 
Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz Roz-
woju Obszarów Wiejskich (EFRROW). Zakres za-
dania objął m.in. utwardzenie terenu bezpośred-
nio przy obiekcie tj. chodników stanowiących 
dojście do trybun, a wcześniej roboty rozbiórko-
we, w zakresie których zostały m.in. zdemonto-
wane istniejące ławki i wycięte drzewa.   (iw)

„Budowa trybun w miejscowości Sonina”

Nowe trybuny z lotu ptaka FOT. SZYMON NOWAK 


